
№30 (1077) 5 серпня 2021 року

Заснована 1 грудня 2000 року

У сфері впливу Атомпрофспілки перебувають підприємства Міненерго України, Мінприроди, Мінохорони здоров’я України тощо     http://www.atomprofspilka.info

МІЖНАРОДНА ПІДТРИМКА

(Продовження. Початок у №22)
У 2008 році, з 29 травня по 2 червня,

у місті-супутнику Южно-Української АЕС
відбулася шоста Спартакіада Організації
молоді Атомпрофспілки. 11 команд пред-
ставляли підприємства енергетичної галузі,
змагалися за першість у чотирьох видах
спорту: футзалі, плаванні, настільному тенісі
та пляжному волейболі. В загальному заліку
переможницею визнано молодіжну команду
ВП ЮУАЕС. До речі, організація молоді пер-
винної профспілкової організації ВП «Юж-
но-Українська АЕС» на той час налічувала до
2,5 тис. молодих працівників. За шість років
проведення молодіжної спартакіади Атом-
профспілки її команда двічі визнавалася
переможницею турніру.

2008 року вперше організація молоді
ППО РАЕС за власною ініціативою взяла
на себе вирішення основних питань щодо
організації та проведення спартакіад ОМ.
За її результатами учасники відзначили висо-
кий рівень підготовки та проведення спортив-
них змагань. У м. Жовті Води 15 вересня Ор-
ганізація молоді Атомпрофспілки спільно зі
Східною об’єднаною організацією профспіл-
ки з метою всебічного розкриття інтелекту-
ального та творчого потенціалу молодих пра-
цівників підприємств, організацій, установ
атомної енергетики та промисловості України
організували та провели другий конкурс КВК
серед організацій молоді первинних та об’єд-
наних організацій Атомпрофспілки.

У ці роки організації молоді первинних
профспілкових організацій та об’єднаних
організацій Атомпрофспілки продовжили
свою шефську роботу в дитячих спеціалізова-
них і дошкільних закладах, а також з ветера-
нами війни та праці, організовували та брали
активну участь у заходах з благоустрою своїх
міст, в організації свят: Дня міста, Дня молоді,
Дня Незалежності, Дня енергетика тощо.
Проводилися огляди–конкурси на кращу
роботу організацій молоді первинних та
об’єднаних організацій Профспілки. 

У першій декаді жовтня 2008 року
в с. Ладинка, що в Чернігівській області,
на території санаторію «Десна» проходив
VII зліт Організації молоді Атомпрофспілки,

в якому взяло участь майже 170 представ-
ників усіх 17 організацій молоді профспілки,
а також молодіжні профлідери з Росії та Бі-
лорусі. Організатори форуму — Атомпроф-
спілка України, ДП НАЕК «Енергоатом» та
Організація молоді Атомпрофспілки. Усі
молодіжні делегації працювали за зазда-
легідь затвердженою програмою. У рамках
форуму відбулося навчання молодіжного
активу, тематичні    лекції та тренінги, які про-
водили фахівці ЦК Атомпрофспілки. Клю-
чова тема навчання — ведення колективних
переговорів. У рамках форуму відбувся
також конкурс КВК серед організацій молоді
Атомпрофспілки, який засвідчив, що твор-
чий потенціал молоді безмежний і його
потрібно виявляти й реалізовувати. За оцін-
ками учасників, такі форуми служать зміц-
ненню колективного духу і підготовці молоді
до ведення громадської роботи, сприяють
зростанню корпоративної культури. У рам-
ках форуму пройшло засідання Центральної
ради Організації молоді Атомпрофспілки, а
також спільне засідання Президії ЦРОМ і
Президії ЦК Атомпрофспілки, на яких було
ухвалено план роботи Організації молоді на
наступний рік.

(Продовження буде)
(Фото з архіву «Атомника України»)

CCтавка на молодьтавка на молодь

Напередодні засідання
в Міністерстві енергетики
у Києві працювала техніч-
на група на рівні першого
заступника Міністра енер-
гетики Юрія Власенка, за-
ступниці Міністра енерге-
тики Юлії Підкоморної та
представників ДП «СхідГЗК»
(в.о. генерального дирек-
тора, його перший заступ-
ник, заступник з економі-
ки, головний бухгалтер,
головний інженер, началь-
ник планово-економічного
відділу). У робочій групі
брав участь Голова Атом-
профспілки Валерій Матов.
Відпрацьовувалися варі-
анти досягнення стабіль-
ної роботи ДП «СхідГЗК» та
недопущення у подальшо-
му блокування виробничої
діяльності підприємства.

За інформацією Мі-
ністра енергетики Герма-
на Галущенка, на нараді в
Офісі Президента, що від-
булася за участю керівни-
ка держави Володимира
Зеленського, Прем’єр-мі-
ністра Дениса Шмигаля,
Міністра енергетики Гер-
мана Галущенка та т.в.о.
президента НАЕК «Енерго-

атом» Петра Котіна, було
поставлено завдання за-
безпечити стабільну ро-
боту єдиного українського
урановидобувного і пере-
робного комбінату — ДП
«СхідГЗК». З цією метою
передбачається зміцнен-
ня (заміна) вищого уп-
равлінського персоналу
Східного гірничо-збагачу-
вального комбінату. Серед
першочергових завдань —
термінове вжиття заходів
фінансової підтримки ви-
робничої діяльності дер-
жавного підприємства.

Міністр енергетики вже
доручив оперативно від-
працювати питання можли-
вості фінансової підтримки
комбінату державним під-
приємством НАЕК «Енер-
гоатом».

Того ж дня, 28 липня,
увечері відбулася зустріч
Голови Атомпрофспіки Ва-
лерія Матова, в.о.  генераль-
ного директора «СхідГЗК»
Антона Бендика, заступ-
ника гендиректора ком-
бінату Вадима Косаренка
з т.в.о. президента ДП
НАЕК «Енергоатом» Пет-
ром Котіним. На зустрі-

чі було обговорено і на-
працьовано першочергові
завдання в контексті за-
безпечення нормальної
роботи комбінату, обсяги
фінансової підтримки ком-
бінату з боку ДП НАЕК
«Енергоатом», які можли-
во спрямувати у найкорот-
ший термін. Було доручено
невідкладно скласти гра-
фік першочергових і дов-
гострокових завдань для
введення підприємства у
стабільний режим роботи.
З конкретними термінами
на визначені завдання.

«Головне — забезпечи-
ти стабільну роботу урано-
видобувного підприємства,
але для нас — й нормаль-
ний морально-психологіч-
ний клімат у трудовому ко-
лективі, — зазначив Голова

Атомпрофспілки Валерій
Матов. — Я наголосив, і
керівник НАЕК «Енерго-
атом» мене підтримав, що
у графіку першочергових
платежів найперше має
бути виплата заробітної
плати працівникам за чер-
вень та підготовка розра-
хунків, згідно з колектив-
ним договором, виплати
зарплати за липень».

На зустрічі було заяв-
лено, що вже у найближчі
дні буде оголошено канди-
датуру на посаду генди-
ректора ДП «СхідГЗК». Над
цим працює група кон-
сультантів. Уся подальша
робота щодо нормалізації
виробничої діяльності ком-
бінату проводитиметься
спільно і за погодженням з
Атомпрофспілкою.

СхідГЗК у процесі значних змін
28 липня в Міністерстві енергетики України від-

булося засідання, в якому взяв участь Голова
Атомпрофспілки Валерій Матов. Як повідомив лідер
профспілки, на засіданні Міністр енергетики Герман
Галущенко поінформував про результати зустрічі в
Офісі Президента України з питання забезпечення
виробничої діяльності ДП «СхідГЗК».

ЗБЕРЕГТИ ДЕРЖАВНЕ СТРАТЕГІЧНЕ ПІДПРИЄМСТВО НАУКА У ФІНАНСОВІЙ СКРУТІ

«Атомпрофспілка ініціює роз-
гляд питання перед Прем’єр-мі-
ністром щодо перегляду умов
для ДП НАЕК «Енергоатом» як
учасника ринку електроенергії, —
прокоментував проблему Голова
Атомпрофспілки Валерій Матов.
— Відколи запрацював новий
ринок електроенергії (1 липня
2019 року) почалося безпреце-
дентне зростання мільярдних
заборгованостей перед НАЕК
«Енергоатом» через низький рі-
вень розрахунків за електроенер-
гію Компанії: станом на 1 липня
2021 року — це понад 20,1 млрд
грн! З них 11,6 млрд грн — борг
зі сторони ДП «Енергоринок», і
понад 8 млрд грн уже за час робо-
ти нового ринку електроенергії
«Енергоатому» заборгували ДП
«Гарантований покупець» та НЕК
«Укренерго» — 5,7 млрд грн та
2,5 млрд грн відповідно. 

Водночас першочергові пла-
тежі як ішли, так і йдуть під зелену
енергетику. З ними розрахову-
ються. В атомній же енергетиці
вузол проблем не розв’язується,
лише затягується. Для Компанії
продовжили ПСО (покладання
спеціальних обов’язків) знову на
дискримінаційних умовах. Вста-
новлена ціна, за якою державна

компанія відпускає електричну
енергію в рамках ПСО, — 15 копі-
йок за кВт-год., є значно меншою
за собівартість її виробництва.
Фактично «Енергоатом» отримує
за неї не більше 7-8 копійок за
кВт-год., а тому заборгованість пе-
ред Компанією невпинно зростає.

Необхідна якнайшвидша ста-
білізація роботи енергоринку, по-
гашення боргів за відпущену
електроенергію та справедлива
модель ПСО. Інакше національна
компанія «Енергоатом» чим далі,
тим більше не буде спроможна
розраховуватись із партнерами
та підрядниками, в яких її вже
борги перед ними негативно
впливають на фінансову і соціаль-
ну ситуацію, морально-психологіч-
ний клімат у колективах.

Як відомо, приблизно 20 під-
рядних організацій звернулися
до Прем’єр-міністра з прохан-
ням ліквідувати заборгованість
ДП НАЕК «Енергоатом» перед
ними. Якщо справа дійде до
суду, рахунки Компанії будуть
заблоковані. І з огляду на те, що
атомна галузь в Україні вироб-
ляє більш як половину електро-
енергії, — в енергетичній галузі
настане повний колапс». 

(Закінчення на 2-й стор.)

Київський «Енергопроект»
звернувся до Атомпрофспілки

Колектив провідного Науково-дослідного та проєктного
інституту ядерної енергетичної галузі (АТ КІЕП) звернувся до
Голови Атомпрофспілки Валерія Матова з приводу надзвичайно
скрутного фінансового становища Інституту, пов’язаного з прак-
тично відсутньою оплатою виконаних робіт зі сторони ДП НАЕК
«Енергоатом». Прострочена заборгованість Компанії перед
Інститутом досягнула більш ніж 20 мільйонів гривень. 

Атомпрофспілка, яка є членською
організацією Глобального Союзу Industri-
ALL, звернулася за міжнародною підтрим-
кою для розв’язання проблем державно-
го підприємства «СхідГЗК», яке зупинило
свою виробничу діяльність через зволі-
кання з прийняттям відповідного урядо-
вого рішення. 

Генеральний секретар Глобального
Союзу IndustriALL Вальтер Санчес напра-
вив очільнику Уряду України Денису
Шмигалю Звернення з вимогою забезпе-
чити сталу діяльність Східного гірничо-
збагачувального комбінату. 

Звернення (переклад Атомпрофспіл-
ки) докладно:

«Вельмишановний Прем’єр-міністре!
Звертаюся цим листом до Вас як Ге-

неральний секретар Глобального Союзу
IndustriALL, який представляє понад 50
мільйонів працівників у гірничодобувній, енер-
гетичній та виробничій галузях в усьому
світі, включно з Україною, щоб висловити
глибоке занепокоєння через кризову ситуа-
цію, що склалася на Східному гірничо-збага-
чувальному комбінаті (державне підпри-
ємство «СхідГЗК»).

(Закінчення на 2-й стор.)

20-РІЧЧЯ ОРГАНІЗАЦІЇ МОЛОДІ АТОМПРОФСПІЛКИ

Генеральний секретар IndustriALL вимагає
від Уряду України забезпечити роботу СхідГЗК

Звернення молоді СООП:
«Держава нас не чує. Має-

мо надію, що нас почують та
підтримають ті, кого ми багато
років з гордістю називаємо
односпілчанами. У цей важкий
час колективу ДП «СхідГЗК» як
ніколи потрібна ваша солідар-
на підтримка!

Хочемо вірити, що вам,
членам найміцнішої та най-
розвиненішої профспілки Ук-
раїни, не байдуже до долі
тисяч ваших колег, урано-
видобувного підприємства,
галузі.

Цим зверненням закли-
каємо вас висловити свою

підтримку ДП «СхідГЗК» одні-
єю нескладною дією. Проси-
мо взяти участь у флешмобі
«НІ знищенню СхідГЗК!» І щи-
ро сподіваємося на вашу со-
лідарну підтримку, що ми
РАЗОМ подолаємо ці трудно-
щі! БО РАЗОМ МИ СИЛА!!!

Щоб це зробити, оберіть
собі один з агітаційних плака-
тів, роздрукуйте його та зро-
біть селфі, фото, можливо,
відео зі словами підтримки,
виставіть це постом у мережі
Фейсбук!

Флешмоб «НІ знищенню СхідГЗК!»
22 липня відбулося засідання Центральної ради

Організації молоді Атомпрофспілки, одним із питань якого
було висвітлення складної ситуації на ДП «СхідГЗК».
Молодь Східної об’єднаної організації профспілки зверну-
лася до колег атомників, аби привернути увагу до проблем
трудового колективу комбінату.

МОЛОДІЖНА ПРОФСПІЛКОВА АКЦІЯ
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Профспілки відповідно до Конституції України є єдиними організаціями, яким делеговано право на захист прав та інтересів трудящих!

НАУКА У ФІНАНСОВІЙ СКРУТІ МІЖНАРОДНА ПІДТРИМКА

АТОМПРОФСПІЛКОВЕ НАВЧАННЯ

(Закінчення.
Початок на 1-й стор.)
Ми поінформовані на-

шими членськими організа-
ціями — Профспілкою пра-
цівників атомної енергетики
та промисловості України
(Атомпрофспілкою) та Неза-
лежною профспілкою гірни-
ків України (НПГУ) про те,
що державне підприємство
«СхідГЗК», єдине підприєм-
ство в Україні, яке забезпе-
чує видобуток уранової руди
та виробництво уранового
оксидного концентрату для
потреб українських атомних
станцій, призупинило вироб-
ничу діяльність. Це загрожує
втратою робочих місць для
8000 працівників, загрожує
безпеці шахт і спричинить
згубні екологічні наслідки.

Глобальний Союз Industri-
ALL підтримує вимоги своїх
афілійованих організацій —
Атомпрофспілки та НПГУ, та
їхніх членів до державних
органів України, а саме:

— Невідкладно прийняти
рішення, на яке вже багато
часу чекають усі працівники
ДП «СхідГЗК», щодо забезпе-
чення сталої діяльності, під-
тримки та розвитку Східного
гірничо-збагачувального ком-
бінату, з метою збереження
робочих місць для 8000 пра-
цівників, захисту їхніх прав та
гарантій своєчасної виплати
заробітної плати;

— Невідкладно запо-
бігти руйнації стратегічної
атомної галузі України, яка є
основою енергетичної без-
пеки країни;

— Прийняти рішення, що
розблокують економічну си-
туацію, та віднайти кошти/ін-

вестиції/інші рішення з ме-
тою недопущення зупинки
жодного з підприємств/шахт
комбінату; запобігти еколо-
гічній катастрофі, що може
статися внаслідок зупинки
підприємства;

— Проводити соціаль-
ний діалог з профспілками в
атомно-енергетичному сек-
торі не тільки у переговорно-
му процесі, а й шляхом прак-
тичної реалізації ухвалених
рішень;

— Виконувати міжнарод-
ні зобов’язання, прийняті Ук-
раїною, у сфері регулюван-
ня ядерної безпеки, сталого
розвитку та екологічного за-
конодавства.

Отже, Глобальний Союз
IndustriALL закликає Вас, ви-
користовуючи всі ваші повно-
важення як Прем’єр-міністра,
вжити негайних заходів що-
до забезпечення розвитку та
імплементації сталої енерге-
тичної політики, як складової
промислової політики, шля-
хом реального соціального
діалогу з профспілками, ос-
кільки це є єдиним способом
вирішення питань у період
реформування енергетично-
го сектору.

Насамкінець, але це дуже
важливо, Глобальний Союз
IndustriALL закликає Вас за-
безпечити, зокрема, сталу
діяльність та розвиток ДП
«СхідГЗК» разом зі своєчас-
ною виплатою заробітної
плати працівникам.

Сподіваюся на швидкі дії
та відповідь».
З повагою

Вальтер САНЧЕС,
Генеральний секретар

ГС IndustriALL 

Генеральний секретар IndustriALL вимагає
від Уряду України забезпечити роботу СхідГЗК

(Закінчення.
Початок на 1-й стор.)

Звернення трудового колективу
АТ КІЕП до Голови Атомпрофспілки
Валерія Матова:

«Київський науково-дослідний та
проєктно-конструкторський інститут
«Енергопроект» має більш ніж 80-річну
історію проєктування великих енерге-
тичних комплексів та атомних електрос-
танцій, як на теренах колишнього СРСР,
так і за кордоном. На сьогодні він є
провідною науковою та проєктною ор-
ганізацією України в галузі ядерної
енергетики, Генеральним проєктуваль-
ником Хмельницької, Рівненської, Чор-
нобильської АЕС та Централізованого
сховища відпрацьованого ядерного
палива АЕС України (ЦСВЯП). Інститут
виконує для експлуатуючої організації
АЕС України — ДП НАЕК «Енергоатом»,
переважну частину робіт, пов’язаних із
заходами щодо підвищення ядерної та
радіаційної безпеки чотирьох діючих
АЕС України, а для потреб Чорнобильсь-
кої АЕС — проєктування робіт з виве-
дення з експлуатації енергоблоків та
перетворення об’єкта «Укриття» на еко-
логічно безпечний.

У складі Інституту налічується понад
400 висококваліфікованих фахівців з
багаторічним досвідом проєктування та
інженерної підтримки експлуатації АЕС.
АТ КІЕП володіє новітніми методами
комп’ютерного проєктування, з вико-
ристанням високотехнологічних міжна-
родних сертифікованих програмних

комплексів з проєктування та аналізів
безпеки, а також унікальним архівом
оригіналів актуальної проєктної доку-
ментації енергоблоків АЕС України.

З огляду на спеціалізацію АТ КІЕП,
основним його Замовником робіт є дер-
жавне підприємство НАЕК «Енерго-
атом», чиї замовлення становлять більш
ніж 90 % доходу.

Водночас за минулий період поточ-
ного року в установі склалася надзви-
чайна ситуація, пов’язана з практично
відсутньою оплатою виконаних робіт зі
сторони ДП НАЕК «Енергоатом». Про-
строчена заборгованість Компанії, яка
зростає протягом 2021 року, досягнув-
ши більш ніж двадцять мільйонів гри-
вень. Починаючи з квітня 2021 року,
кошти за виконані роботи від ДП НАЕК
«Енергоатом» практично перестали
надходити. Неодноразові звернення
керівництва АТ КІЕП до відповідальних
осіб, у тому числі до виконувача обов’яз-
ків Президента Компанії пана Котіна
П.О., Міністра енергетики України пана
Галущенка Г.В. та Прем’єр-міністра
України пана Шмигаля Д.А., не мали
позитивного результату.

Хронічне невиконання ДП НАЕК
«Енергоатом» фінансових зобов’язань
перед Інститутом призвело до того, що
на сьогодні АТ КІЕП має кілька мільйонів
гривень заборгованості у податкових
нарахуваннях (яка безупинно зростає за
рахунок нарахування пені та штрафів),
більш як тримісячну заборгованість у
заробітній платі співробітникам. Також

відсутня можливість оплати енергоно-
сіїв, транспорту та покриття інших
виробничих витрат.

Таким чином, діями ДП НАЕК
«Енергоатом» Інститут фактично постав-
лений у стан банкрутства і не може
забезпечити подальшу розробку проєк-
тної документації, у тому числі — щодо
заходів з підвищення безпеки, яка конче
потрібна діючим АЕС України, що пере-
бувають у планово-попереджувальних
ремонтах — на стадії реалізації цих захо-
дів. Практично призупинено проєкту-
вання комплексу переробки сховища
твердих радіоактивних відходів ХАЕС та
унеможливлюються проєктні роботи і
роботи групи авторського нагляду за
будівництвом ЦСВЯП.

Потрібно звернути Вашу увагу й на
те, що понад 400 сімей співробітників
Інституту, які дійсно є елітою інженерно-
го потенціалу України, а це більш ніж дві
тисячі громадян України, поставлені в
безвихідні умови голодного животіння. А
це спричинює масовий непоправний
відплив спеціалістів та становить реаль-
ну загрозу втрати Інституту.

З огляду на вищенаведене, пере-
конливо просимо Вас вжити невідклад-
них заходів щодо вирішення питання
погашення заборгованості ДП НАЕК
«Енергоатом» перед АТ КІЕП, що по суті
є єдиною можливістю забезпечення
подальшого існування та функціонуван-
ня провідного Науково-дослідного та
проєктного інституту України і збере-
ження ключового фактора науково-тех-
нічного та проєктного забезпечення
ядерної енергетичної галузі України».
За дорученням трудового колективу

голова ППО КІЕП
Анна ПЕРЕВОЗНІКОВА

Київський «Енергопроект»
звернувся до Атомпрофспілки

ПРОФЕСІЙНА ОСВІТА ДЛЯ ПОТРЕБ АЕС

У форматі відеоконференції відбулося засідання
Комітету Верховної Ради з питань екологічної політики
та природокористування.

Комітет розглянув лист голови підкомітету з питань
подолання наслідків Чорнобильської катастрофи Ігоря
Кривошеєва щодо проблем в управлінні та можливих пору-
шень законодавства під час реалізації владних повнова-
жень працівниками Державного агентства з управління
зоною відчуження (ДАЗВ).

Ігор Кривошеєв нагадав, що два роки тому розглядало-
ся питання будівництва сховища для радіоактивних відхо-
дів з Росії, яке має бути завершене до 2023 року. Однак досі
не визначено, хто цей важливий і дороговартісний проєкт
реалізовуватиме, і будівництво не розпочато. Крім того,
відбуваються постійні ротації керівництва ДАЗВ.

Розглядаючи проблеми з фінансуванням зони відчу-
ження, народні депутати звернули увагу, що дефіцит
видатків за захищеними статтями з державного бюд-
жету становить майже 160,6 мільйона гривень, з яких
78 мільйонів — оплата праці, 43 мільйони — оплата
електроенергії, відшкодування фактичних витрат
Пенсійному фонду України на виплату і доставку піль-
гових пенсій — майже 30 мільйонів гривень. І цей борг
зростає.

Міндовкілля заявило про підтримку запиту ДАЗВ до
Міністерства фінансів і Комітету з питань бюджету щодо
збільшення видатків на зазначені потреби, який розгляда-
тимуть у вересні.

Як повідомляв «АУ» (у №28-29), Атомпрофспілка по-
стійно порушує це питання — неодноразово зверталася до
ДАЗВ України, Міндовкілля, Міністерства фінансів, Уряду та
Верховної Ради. А також — з проханням внести зміни до
Державного бюджету України на 2021 рік у частині вже
давно необхідного збільшення бюджетних призначень за
державними програмами. Щодо цього отримала повну під-
тримку з боку Міндовкілля та ДАЗВ України. На жаль, від
влади лише запевняння: «поділяємо занепокоєння ситуа-
цією», «надіємося на можливе вирішення питання після
пошуків додаткових джерел фінансування» тощо.

Проблеми з фінансуванням
зони відчуження

22-24 липня Чернігів приймав черговий захід
освітнього проєкту для профспілкової молоді
«Колегіум Атомпрофспілки», який цього разу про-
йшов під гаслом «Молодь — теперішнє атомної
галузі».

Перед учасниками було поставлено конкретне зав-
дання — допомогти в процесі майбутнього редизайну та
змістовного оновлення сайту Організації.

Родзинкою Колегіуму стала участь у ньому представ-
ників молодіжного активу іншої дружньої організації —
Укрелектропрофспілки, на чолі із заступником голови
галузевої профспілки Володимиром Никитюком.

Навчання складалося з декількох сесій і відбувалося з
елементами хакатону.

Протягом трьох днів учасники пройшли через
переосмислення сутності профспілки, її цінностей, пе-

реваг профспілкового членства, вивчення українсь-
кого та європейського досвіду створення профспіл-
кових сайтів, формування вимог та очікування спілчан
від профспілкових інформаційних ресурсів, аж до ві-
зуалізації свого бачення оновленого сайту Атом-
профспілки.

У рамках заходу також відбулося засідання Цент-
ральної ради Організація молоді Атомпрофспілки під го-
ловуванням її лідера — Павла Олещука. Окрім вирішен-
ня поточних питань та обговорення майбутніх заходів,
присутні долучилися до флешмобу на підтримку колег
«Ні знищенню ДП «СхідГЗК!»

Провели «Колегіум Атомпрофспілки» тренери Нав-
чально-методичного центру профспілок Володимир
Ковальчук та Віталій Копиш.

Віталій КОПИШ

Удосконалюємо інформаційні ресурси профспілки через навчання

Наразі такі договори укла-
ли 22 студенти різних курсів

ДУ «Одеська політехніка», Він-
ницького НТУ, НТУУ «Київсь-
кий політехнічний інститут ім.
І. Сікорського» та НУ «Львівсь-
ка політехніка». Серед спе-
ціальностей: «атомна енер-
гетика», «теплоенергетика»,
«електричні станції», «електро-
енергетика, електротехніка та
електромеханіка», «хімічні тех-
нології та інженерія», «автома-
тизація та комп’ютерно-інтег-
ровані технології». Зазначені
договори дають можливість
студентам отримати якісні ос-
вітні послуги, проходити ви-
робничі та переддипломні
практики на майданчику РАЕС
і гарантовано працевлаштува-
тися за фахом.

У 2021 році НУ «Львівська
політехніка», один із двох в
Україні, увійшов до категорії
«501-600» міжнародного рей-
тингу впливу університетів на
соціальний та економічний
розвиток «The University Impact
Rankings 2021». Наразі за
тристоронніми договорами
«ЗВО — РАЕС — студент» у
вищезгаданому університеті
навчаються двоє молодих лю-
дей. Цього року до реактор-
ного цеху №2 вперше пра-
цевлаштовано випускника НУ
«ЛП» за спеціальністю «атомна
енергетика» — Валерія Кушні-
ра. Хлопець після успішного
проходження співбесіди, мед-
огляду та обов’язкового пси-
хофізіологічного обстеження
став оператором реакторного
відділення РЦ-2 у зоні вільного
режиму.

У цілому в різні цехи
електростанції цьогоріч пра-
цевлаштовано 12 молодих
спеціалістів — випускників
профільних для галузі ЗВО,
зокрема кожен з них уже
був знайомий зі специфікою
своєї спеціальності під час
проходження переддиплом-
них практик у виробничих
підрозділах. Атомна галузь
потребує якісно підготовле-
них спеціалістів, які успішно
виконуватимуть професійні
обов’язки та дбатимуть про
розвиток атомно-енергетич-
ного сектору в Україні. Саме
тому підписання тристорон-
ніх договорів є своєрідною
мотивацією для молодого
покоління обирати майбут-
ній фах на користь атомної
енергетики.

Юлія КУЛАЄВА

Співпраця із профільними вишами гарантує кадровий потенціал для галузі
Рівненська АЕС активно співпрацює із профільними

закладами вищої освіти України, зокрема укладаються
тристоронні договори між підприємством, вишем та сту-
дентом щодо подальшого його працевлаштування.

У Будинку спілок відбулася робоча
зустріч представників ФПУ з менед-
жерами Проєкту ЄС-МОП «На шляху
до безпечної, здорової та задекларо-
ваної праці в Україні» з питань узгод-
ження позицій до проєкту закону «Про
безпеку та здоров’я працівників на
роботі» в редакції Мінекономіки від
18 липня 2021 року.

Сторона профспілок озвучила й об-
ґрунтувала свої основні зауваження до
законопроєкту в цій редакції Мінеконо-
міки, наголосила на загрозах і неприпус-
тимих ризиках, що можуть виникнути у
разі скасування 11 статей глави XI Ко-
дексу законів про працю України щодо
забезпечення безпечних і нешкідливих
умов праці та інших заходів, спрямованих
на захист життя і здоров’я працівників,
зниження рівня їх захисту порівняно з чин-
ним законодавством, скасування всіх
нормативно-правових актів, прийнятих на
виконання Закону України «Про охорону
праці». А також — невизначення повнова-

жень прав представників працівників у
сфері безпеки праці щодо безперешкод-
ного здійснення громадського контролю
за додержанням роботодавцями законо-
давства у цій сфері.

У своєму виступі Голова ФПУ Григорій
Осовий заявив, що принципова проф-
спілкова позиція — у законопроєкті має
бути чітко прописано, що повноваження
працівників у сфері охорони праці пред-
ставляють профспілки і здійснюють свої
функції відповідно до чинного законодав-
ства у взаємодії з органами виконав-
чої влади згідно з їх повноваженнями та
функціями.

Головною проблемою у діалозі з вла-
дою було названо агресивність, з якою
просуваються суспільно важливі законо-
проєкти про безпеку і здоров’я працівни-
ків на роботі та трудова реформа, спря-
мована проти профспілок. 

У ході дискусії сторони знайшли поро-
зуміння, зокрема з питань необхідності
внесення до законопроєкту положень

щодо прав працівників, зайнятих на робо-
тах з важкими і шкідливими умовами
праці, на спеціальні профілактичні заходи
та засоби. 

Менеджер проєкту Антоніо Сантуш
зазначив, що це є важливим для поперед-
ження профзахворювань, а також для
впровадження положень «рамкової» Ди-
рективи Ради ЄС №89/391/ЄС.

Було досягнуто домовленостей що-
до необхідності приведення норматив-
но-правової бази з охорони праці до
вимог цієї «рамкової» Директиви та
«окремих» спеціальних Директив ЄС та
Конвенцій МОП. Але наголошувалося,
що запроваджувати їх потрібно поступо-
во, інакше це призведе до колапсу у
сфері безпеки праці, унеможливить
здійснення державного нагляду та роз-
слідування нещасних випадків і проф-
захворювань, а працівників позбавить
права на безпечні умови праці та со-
ціальний захист.

За матеріалами ФПУ

РЕФОРМИ ТРУДОВОГО ЗАКОНОДАВСТВА

На шляху до безпечної, здорової та задекларованої праці в Україні
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Існування профспілкового руху в Україні — це ознака рівня цивілізованості держави

СОЦІАЛЬНА ПОЛІТИКА

ДОЛІ ЧОРНОБИЛЬСЬКІ

ПРОФЕСІЙНА МАЙСТЕРНІСТЬ

У містах-супутниках дію-
чих українських АЕС нині про-
живає понад 200 тисяч гро-
мадян. Комплексний підхід
до вирішення гострих питань
міст-супутників Рівненської,
Запорізької, Хмельницької та
Южно-Української АЕС є од-
нією зі складових соціаль-
ної політики «Енергоатома».
Тож документ про співпрацю
покликаний скоординувати
роботу щодо врегулювання
нагальних питань соціально-
економічного розвитку цих
міст і підприємств атомної
енергетики.

У ході зустрічі міські го-
лови Вараша (Олександр
Мензул), Енергодара (Дмит-
ро Орлов), Нетішина (Олек-
сандр Супрунюк), Южноукра-
їнська (Валерій Онуфрієнко)
та керівники РАЕС (Павло
Павлишин), ЗАЕС (Дмитро
Вербицький), ХАЕС (Андрій
Козюра), ЮУАЕС (Ігор Поло-
вич) окреслили низку проб-
лем, розв’язання яких потре-
бує втручання з боку НАЕК
«Енергоатом». Вони, першо-
чергово, стосуються повер-
нення пільги на оплату за

електроенергію для мешкан-
ців зон спостереження АЕС,
боргів перед комунальни-
ми підприємствами й АЕС,
покращення фінансування
закладів здоров’я міст-супут-
ників та розвитку інфраструк-
турних і соціально значущих
проєктів на рівні місцевих
громад.

У рамках Меморандуму
буде створено Координацій-
ну раду за участю представ-
ників «Енергоатома», АЕС та
органів місцевого самовря-
дування, яка опікуватиметь-
ся вирішенням питань щодо
ефективної співпраці з орга-
нами державної влади для
захисту інтересів міст-супут-
ників та атомних станцій,
розв’язання проблем у га-
лузі житлово-комунального
господарства, проведення
роз’яснювальної роботи сто-
совно інвестиційних проєктів
і програм розвитку НАЕК
«Енергоатом», а також підго-
товки й реалізації всебічних
програм розвитку міст-супут-
ників, спрямованих на поліп-
шення якості життя населення.

Юлія КУЛАЄВА

«Енергоатом» та міста-супутники АЕС
підписали Меморандум про співпрацю

У Києві відбулася робоча зустріч керівництва НАЕК
«Енергоатом», генеральних директорів українських АЕС
та голів міст-супутників, результатом якої стало підпи-
сання Меморандуму про співпрацю між міськими рада-
ми та Компанією.

Наприкінці липня, уперше безпосередньо на території
будівельного майданчика 3-го енергоблока ХАЕС, відбула-
ся нарада щодо стану реалізації інвестиційного проєкту
будівництва енергоблоків №3 та №4 Хмельницької АЕС. На
ній був присутній т.в.о. президента ДП НАЕК «Енергоатом»
Петро Котін, який перебував на ХАЕС з робочим візитом.

На нараді Генеральний директор «Атомпроектінжиніринг»
Микола Божко поінформував про завершення процесу транс-
кордонних консультацій за проєктом будівництва енергоблоків
№3 та №4 Хмельницької АЕС відповідно до Конвенції Еспо
(Конвенція про оцінку впливу на навколишнє середовище в
транскордонному контексті — міжнародна угода, ініційована
Європейською економічною комісією ООН).

Міністерство захисту довкілля та природних ресурсів
України, у зоні відповідальності якого це питання, поінформува-
ло Польщу, Білорусь, Австрію, Молдову, Румунію, які підтверди-
ли закінчення консультацій. На завершальній стадії транскор-
донні консультації зі Словаччиною та Угорщиною.

Генеральний директор ВП ХАЕС Андрій Козюра більш
детально зупинився на ході виконання ремонтних робіт на пер-
шому енергоблоці. Керівник ХАЕС, зокрема, зазначив, що
ведуться роботи з випробування обладнання за технологією
компанії «Holtec International». Усі роботи виконуються згідно з
графіком.

Під час наради приємною несподіванкою для військо-
вослужбовців в/ч 3043 з охорони Хмельницької АЕС
Національної гвардії України стало вручення сертифікатів
на житло. П’ятеро із них, серед яких і учасник антитерорис-
тичної операції на сході держави, покращать свої житлові
умови. Цю приємну місію виконав т.в.о. президента ДП
НАЕК «Енергоатом» Петро Котін.

За інформацією ХАЕС

АТОМНЕ БУДІВНИЦТВО

Уперше на майданчику 3-го енергоблока ХАЕС

ПЕРСПЕКТИВИ АТОМА

На думку американського підприємця, сучасні техно-
логії дозволяють будувати безпечні атомні електростанції.
Упередження громадськості не повинно ставати перешко-
дою на шляху розвитку ядерної галузі.

Ядерна енергетика вважається «чистою»: вона дає можли-
вість знизити викиди парникових газів і водночас задовольнити
зростаючий попит на електроенергію. Однак через аварії, що
відбувалися в минулому, атомні електростанції мають не най-
кращу репутацію.

На їхній захист висловився засновник Tesla та SpaceX.
«Думаю, сучасні атомні електростанції безпечні, попри те, що
думають про них люди. Я кажу про розподіл. Вам не потрібен
синтез», — заявив Маск.

Ядерний поділ – процес, який використовується у звичай-
них ядерних реакторах. Чимало експертів уважають термоя-
дерний синтез більш безпечним способом отримання ядерної
енергії, оскільки під час розподілу утворюються радіоактивні
відходи, які можуть довго залишатися небезпечними. Тим
часом рівень розвитку технологій поки що стримує «приручен-
ня» термоядерного синтезу.

Ілон Маск підтримав розвиток ядерної енергетики

СУМЛІННА ПРАЦЯ СПІЛЧАН

У водно-радіохімічній лабораторії (ВРХЛ) Запорізь-
кої АЕС відбувся конкурс професійної майстерності.
П’ять учасниць —лаборанток хімічного аналізу — демон-
стрували свої знання та навички в теоретичній і практич-
ній частинах.

«Оцінювалися знання водно-хімічного режиму першого
та другого контурів, питання охорони праці та пожежної без-
пеки. Цього року практичним завданням було вимірювання
концентрації жорсткості. Також оцінювалася підготовка
робочих місць, техніка виконання лабораторних робіт, точ-
ність вимірювання та надання результатів», — зазначила в. о.
начальника ВРХЛ Євгенія Крамаренко.

Усі учасниці — молоді фахівці, на станції працюють від
двох до п’яти років, тож готувалися до конкурсу заздалегідь.
Кожна із лаборанток хімічного аналізу брала участь у конкурсі
з різних причин: і через бажання розширити межі своїх знань
та умінь, і з розрахунку на подальше кар’єрне зростання, зви-
чайно, у разі перемоги. 

Кому віддати перше місце, комісія вагалася до останньої
миті. Перевіряли кожен крок, як у теорії, так і в практиці.
Переможницею стала Ірина Черевична. Вона працює на 4-му
енергоблоці в експрес-лабораторії. 

«Дуже активна, молода, прогресивна, завжди вносить
свої пропозиції у виробничий процес, якщо вважає, що це

може покращити виконання робіт», — охарактеризувала
переможницю в. о. провідного інженера по роботі з персона-
лом ВРХЛ Христина Левченко.

На другому місці — Ірина Сідельникова, третє місце посі-
ла Альона Чищева.

Незважаючи на розподіл оцінок, усі учасниці отримали
заохочення та здобули новий професійний досвід.

На Запорізькій АЕС змагалися лаборанти хімічного аналізу

…Йшли разом із колега-
ми з їдальні покинутою ву-
лицею Чорнобиля, побачи-
ли невеликий будиночок —
акуратно вибілений, фун-
дамент підведено чорною
смолою. Він стоїть на гор-
бочку, вкритому польовими
квітами та висадженими
тюльпанами. Хотілось дізна-
тися: хто там живе? Уява
вивела образ доброї бабусі-
травниці, лісової чаклунки.
Вчора знову йшли з їдальні,
але вже іншою вулицею.
Трохи попереду побачила
покинутий будинок, а на за-
лишках подвір’я — два ве-
ликі тюльпани. Полізла крізь
хащі їх фотографувати. І тут
чую голос: «Що ти, дитинко,
фотографуєш? У мене є
багато тюльпанів у дворі,
ходімо, покажу...» Побачили
бабусю, усією юрбою пішли
за нею. З’ясувалося, що
йдемо у той самий будино-
чок з квітами, а його госпо-
дарка — Марія Матвіївна
Василенко, самопоселенка,
яка мешкає в Чорнобилі
протягом 35 років. Їй 84
виповнилось у травні. Живе
бабуся сама, порається у
дворі теж сама. Вона не
лісова чаклунка, замість яск-
равого вбрання — кофтин-
ка, хустинка, фартушок.

Але в її дворі маленька
Голландія. Всі квіти висад-
жує сама. Камерою «мо-
білки» важко передати всю
красу. Трохи побалакали. До
аварії жінка мешкала разом
із чоловіком у будинку по
Київському провулку. «Ро-
дом я сама з села Копачі. До
аварії там прибиральницею
у школі 30 років працювала.
Коли Копачі закопували, я
плакала, адже там залиши-
лися два родинних будинки.

Щоправда, в них уже ніхто
не мешкав, бо мама по-
мерла ще до аварії, але ж то
наше, рідне…», — почала
розповідь бабуся Марія.

Коли після вибуху на
Чорнобильській АЕС меш-
канців Чорнобиля евакую-
вали, родина Василенків
за місяць встигла побувати

у Чернігові, Києві, Дніпро-
петровську. У Дніпропет-
ровську трохи пожили в
гуртожитку, потім поїхали
до Чернігова, де мешкала
сваха.

«Там уже місця мало
було, приїхали діти. Виріши-
ли повертатися назад, до-
дому. Я приїхала першою.
Тихо заховалася між пра-
цівниками-ліквідаторами,
які їхали із Зеленого Мису.
Попросилася на роботу й
наступного дня вже вийшла
працювати в гаражі на Чор-
нобильській станції. Так 16
років і була прибиральни-
цею, — розповідає Марія
Василенко. — Чоловік при-
їхав пізніше, теж влаштував-
ся на роботу, але 1990-го

помер. Уже 31 рік я сама
тут».

У Марії Матвіївни є син,
він з родиною мешкає у
Борисполі. Але виїжджати з
рідного Чорнобиля жінка не
хоче. Каже, що звикла до
своєї землі. Тут і залишить-
ся. Хоча поратися по госпо-
дарству в такому великому

дворі їй складно. Особливо
заготовляти дрова. Та допо-
магає колишній сусід Сергій.

Бабуся вже давно ніку-
ди не їздить. Щось вирощує
на своєму городі, по деякі
продукти ходить до чорно-
бильських магазинів. Каже,
жодних знижок на товари
їй не роблять, усе купує за
звичними для Чорнобиля
цінами. Пенсію щомісяця
привозять. За комунальні
послуги платить у повному
обсязі, пільгами не корис-
тується.

Марія Матвіївна щиро
запрошує до будинку. Від-
мовитися — то засмутити
господиню. Заходжу. У кім-
натах чисто, затишно. Й час
ніби застиг. Щось кольнуло
душу. Поліські хати, традиції.
Адже все це поступово від-
ходить у небуття. Разом з
цими людьми, яких щоміся-
ця  меншає. 

Бабуся показує фото на
дверях буфету: «Ось мої
онук та онучка. Я вже не
тільки бабуся, а й праба-
буся! Правнукові Андрійкові
7  рочків, Маші, правнучці —
5!» Я звертаю увагу на два
портрети, що висять на сті-
нах. «Оце — я, ще молода. А
це — мій чоловік. Ми гарно
жили».

Наприкінці зустрічі Ма-
рія Матвіївна запропону-
вала зрізати тюльпанів: «По-
ставиш їх у вазу, будеш
милуватися. Диви, які гарні.
Ти приходь до мене, дитин-
ко, коли захочеш! У мене ще
й інші квіти розквітнуть!» Від
того, щоб квіти зрізати, я від-
мовилася. Нехай двір чор-
нобильської чарівниці при-
крашають.

У Марії Матвіївни є рід-
ні, але вони далеко. Жінка
нічого не просила, майже
ні на що не скаржилась, але
ж ми розуміємо, що їй важ-
ко жити самій, що усі бла-
га цивілізації, які в неї є, —
це телевізор та мобіль-
ний зв’язок. Можливо, хоч
якась допомога надійде від
тих, хто живе на «вели-
кій» землі або працює на
підприємствах зони відчу-
ження, одній із корінних
мешканок Чорнобильсь-
кого Полісся?

Надія
МУДРИК-МОЧАЛОВА,

провідний фахівець
із зв’язків з громадськістю

та пресою ДП ЦОТІЗ

Квіти Марії ВАСИЛЕНКО

У 80-х роках сім’я Тетя-
ни Георгіївни переїхала з
Томської області до міста
атомників. Батько отримав
роботу майстра в електро-
цеху на РАЕС, а потім перевіз
сюди дружину і п’ятирічну
доньку. 

У 1995 році Тетяна Щур
влаштувалася на РАЕС двір-
ником у цех дезактивації,
згодом почала працювати
прибиральницею. У 2006-му
вступила до Харківського
політехнічного інституту та
здобула освіту інженера-
технолога. Вже понад три
роки вона — майстер вироб-
ничої дільниці ЦДтаРАВ.

У підпорядкуванні Тетяни
Щур — три бригади із 25 ро-
бітниць. Вони прибирають
приміщення ЛПК-1, у тому
числі БЩУ 1-го і 2-го енер-
гоблоків та ГЩУ. Високої
відповідальності потребує
прибирання у машзалі енер-
гоблоків №1, 2, адже там є
багато електрообладнання.
Найперше і найважливіше у
виконанні таких робіт — мак-
симальна увага та безпека.

З початком пандемії ро-
боти суттєво побільшало.
Частіше здійснюється дезін-
фекція та вологе прибиран-
ня приміщень і виробничих
площ.

— Люблю свою роботу
і намагаюся виконувати її
якісно та вчасно. Я відкри-
та людина, із задоволен-
ням спілкуюся з людьми,
це мені завжди допома-
гає. Щоденна праця при-
биральниць непомітна, але
надзвичайно важлива та
відповідальна. Кожне сан-
прибирання зменшує за-

грозу захворюваності пер-
соналу і таким чином збері-
гає здоров’я та спокій пра-
цівників атомної станції, —
переконана Тетяна Щур.

На Рівненській АЕС тру-
диться і її чоловік, тому
вдома є багато спільних тем
для розмов. Разом вони ви-
ховують доньку та сина.
Донька навчається в гімна-
зії, а син минулого року
вступив до ПТУ і здобуває
професію токаря. Зараз він
проходить практику на під-
приємстві й зацікавлено
розповідає батькам про свої
відкриття. Обрана профе-
сія хлопцю надзвичайно по-
добається, тому навчання
дається просто і легко. Те-
тяна Щур радіє, що син
знайшов своє покликання.
А їй, у свою чергу, є що йому
розповісти про відповідаль-
ність, дисципліну та ціле-
спрямованість.

Тетяна КОВАЛЬЧУК
Фото Надії ТИМОФЄЄНКО

Люблю свою роботу
Основним завданням дільниці промсанітарії цеху

дезактивації та радіоактивних відходів РАЕС є забезпе-
чення чистоти приміщень на підприємстві. Таку роботу
багато років поспіль виконувала Тетяна Щур, працюючи
прибиральницею. Згодом вона здобула вищу освіту і
стала майстром. За сумлінну працю її світлину було
занесено на Дошку пошани РАЕС.
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Відсутність інформації про зроблену профспілковою організацією справу — це відсутність самої справи!

ЧЕМПІОНИ З МІСТ-СУПУТНИКІВ АЕС

ДОЗВІЛЛЯ АТОМНИКІВ

2 серпня на Олімпійських іграх у Токіо відбулися пів-
фінали з бігу на 400 метрів з бар’єрами. Вихованка
Нетішинської ДЮСШ Вікторія Ткачук вийшла у фінал із
результатом 54,25, відстаючи лише від півфіналісток з
Нідерландів та США. 31 липня цю ж дистанцію у забігу на
вихід у півфінал 26-річна легкоатлетка подолала першою з
результатом 54.80.

Вихованка Нетішинської ДЮСШ
у фіналі на Олімпіаді в Токіо

Разом із Вікторією до фі-
налу вийшла ще одна україн-
ка, Ганна Рижикова, із резуль-
татом 54.23. Тож уперше за
30-річну історію незалежності
України одночасно дві україн-
ки представлятимуть нашу
країну в олімпійському фіналі
з бігу на 400 м з бар’єрами.

Вікторія Ткачук — уславле-
на українська спортсменка,
багаторазова чемпіонка й при-
зерка національних першос-
тей у спринтерських дисцип-
лінах, рекордсменка України
в естафетному бігу 4х400 м
у приміщенні, бронзова при-
зерка командного чемпіонату
Європи. 2016 року вона брала
участь в Олімпіаді в Ріо-де-
Жанейро, де також представ-
ляла Україну у півфіналі.

А старт блискавичній спор-
тивній кар’єрі Вікторії дала
славетна Нетішинська ДЮСШ,
куди 12-річна дівинка при-
йшла до свого першого тре-
нера, Олександра Краснова.

Опісля було навчання в До-
нецькому вищому училищі
олімпійського резерву імені
Сергія Бубки, багаторазові
перемоги у змаганнях з бігу
на 400 м та бігу на 400 м з
бар’єрами, участь у Чемпіо-
наті світу в Китаї й нарешті —
фінал Олімпіади у Токіо.

АТОМНИЙ СПОРТ

Це вже друга регата крейсерсь-
ких яхт на кубок державного підпри-
ємства, що проводиться в акваторії
міста-супутника Запорізької АЕС. У
дводенних змаганнях взяли участь
15 яхт: з Енергодара, Запоріжжя,
Нікополя і Дніпра.

З початком змагань яхтсменів
привітав голова первинної профспіл-
кової організації ЗАЕС Іван Здрав-
чев. Подякувавши вітрильникам за те,
що прийшли в нашу акваторію, щоб
подарувати видовищне свято, поба-
жав усім удачі. А найсильнішим —
перемоги. 

Голова Енергодарської федерації
вітрильного спорту Віктор Поліхранов
зауважив, що зараз у Запорізькій об-
ласті функціонує три федерації вітриль-
ного спорту і кожна з них проводить
свої змагання. Загальний графік турні-
рів неузгоджений. Перегони відбува-
ються щовихідних. На нинішню регату
прибули екіпажі, які витримали цей віт-
рильний марафон.

У суботу, 24 липня, всі 15 екіпажів
вийшли на старт і запекло боролися за
перемогу. За день встигли зробити три
короткі перегони. Дистанція кожного
приблизно 5 км. А вже у неділю святко-
во вшановували переможців. 

— Незважаючи на те, що вітру
майже не було, усі яхти успішно пройш-
ли змагання. Команди показали хороші
результати. В останніх, третіх перего-
нах приємно вразив екіпаж «Нічної пер-
лини» з Нікополя. Потенційно не дуже
швидка яхта завдяки майстерності
яхтсменів значно обігнала своїх супер-
ників, — зазначив головний суддя
Георгій Турпаков. 

Рейтингова таблиця змагань скла-
лася так: 

Серед шверботів 1 і 2 місця у енер-
годарських яхт — «Gracia» та «Базав-
лук». Третьою прийшла «Аngelina» з Ні-
кополя.

Серед міні-тонників обидва перших
місця взяли нікопольські «Іntra» та
«Night Pearl».

Серед 1/2 тонників: 1 місце — «Тав-
рія» (Нікополь), 2 — «Аврора» (Запо-
ріжжя).

Серед 3/4 тонників: 1 місце — «Пів-
нічна Кароліна» (Енергодар); 2 — «Bar-
barion» (Нікополь).

Тонники: 1 місце — «Гепард», 2 —
«Іола» (обидві — Енергодар).

Лідером перегонів у класі міні-тон-
ники стала команда «Intra» з Нікополя.
Її капітан — майстер спорту СРСР.
Олександр Білоус каже, що, незважаю-
чи на негоду, отримав яскраві   вражен-
ня. З 2010 року команда приходить до
Енергодара майже на всі  змагання, за
сезон, а це 5-6 гонок. «Тут чудова атмо-
сфера, прекрасний яхт-клуб, сильні
спортсмени і чесне суддівство, щоб по-
казати свою майстерність на воді та по-
дивитись на інших». До речі, сам він із
сім’ї, де дід, батько та брати — моряки.

Також з дитячих років захоплюється
вітрильним спортом й учень однієї з
енергодарських шкіл Дмитро Поляков.
Тренується у спортклубі «Борисфен»
під керівництвом Віктора Анатолійо-
вича Максименка. Однак на цих зма-
ганнях учень і тренер стали суперника-

ми. Дмитро виступав у складі екіпажу
«Гепард», а його наставник ішов під віт-
рилами «Північної Кароліни». Віктор
Максименко теж задоволений резуль-
татами — екіпаж «Північної Кароліни»
став першим у своєму класі. Пораду-
вали й вихованці. З 2014 року він тренує
дітей у спортивному клубі «Борисфен»,
яким опікується профспілковий комітет
ВП «Атоменергомаш». Узимку вивча-
ють теорію в ЦДЮТ, а з початком весни
ходять під вітрилами, освоюють різні
техніки, переборюють страх перевер-
нутись і впасти у воду. Декілька його
учнів взяли участь у Кубку НАЕК. І не під-
вели, показавши чудовий командний
результат.

— Ми провели хороші змагання, —
сказав, закриваючи регату, Віктор По-
ліхранов. — Поряд з дорослими вибо-
рювали перемогу юні вітрильники. У
нас підростає гідна зміна. В багатьох
містах Запорізької області працюють
дитячі секції вітрильного спорту, тож
є кому продовжити нашу справу.
Усім — міцного здоров’я та прихиль-
ного вітру в житті!

Оксана ЗАГУСТА

В Енергодарі відбулася регатаВ Енергодарі відбулася регата
на Кубок НАЕК «Енергоатом»на Кубок НАЕК «Енергоатом»

ПОРАДИ ФАХІВЦЯ АТОМПРОФСПІЛКИ

Майстри розваг Рівненщини боролися за звання кращих

Що треба обов’язково
знати, перебуваючи біля води.
Це знання може врятувати
комусь життя.

Ознаки потопаючої лю-
дини:

— потопаючий інстинктив-
но відхиляє голову назад;

— у воді тримається вер-
тикально, перестає бовтати
ногами;

— часто ковтає повітря
ротом;

— робить спроби плисти,
але рушити не може;

— робить спроби переки-
нутися на спину;

— погляд стає «скляним»,
не фокусується на чомусь
конкретному.

Перша допомога пото-
паючому:

Якщо ви бачите тонучу
людину або нерухоме тіло у
водоймі, насамперед викли-
кайте невідкладну допомогу!
Постарайтеся відшукати се-
ред оточуючих людину, яка
зможе вам допомогти. Од-
ному потрібно витягувати по-
топельника з води, другому —
викликати швидку допомогу, а
також контролювати, щоб по-
топаючий не потягнув за со-
бою того, хто рятує.

Якщо ви стали свідком
«утоплення», необхідно швидко,
без будь-яких затримок дія-
ти і до приїзду швидкої медич-
ної допомоги надати постраж-
далому домедичну допомогу.

Подальші дії з домедич-
ної допомоги:

— якщо постраждалий у
воді, кинути рятувальний засіб
(рятувальний круг, м’яч тощо);

— підпливаючи до по-
страждалого, користуватися
рятувальним жилетом або
іншими засобами, що дозво-
лять утримуватись на воді.
Підпливати до постраждалого
зі спини, тримати під пахви,
підняти обличчя над водою.
Наближаючись до постражда-
лого, попросити його заспо-
коїтись та пояснити, що ви у
змозі надати йому допомогу;

— якщо постраждалий у
воді без свідомості, перевер-
нути його на спину, перевірити
наявність дихання;

— якщо постраждалий ди-
хає, транспортувати його до
берега. Під час витягування
постраждалого з води за мож-
ливості залучити двох-трьох
осіб, фіксувати шийний відділ
хребта;

— викликати бригаду
екстреної (швидкої) медичної
допомоги за телефоном 103;

— якщо постраждалий
дихає, до прибуття бригади
екстреної (швидкої) медичної
допомоги фіксувати шийний
відділ хребта, забезпечити
прохідність дихальних шляхів;

— якщо постраждалий не
дихає, розпочати серцево-
легеневу реанімацію. За наяв-
ності автоматичного зовніш-
нього дефібрилятора — на-
клеїти електроди, попередньо
витерти шкіру грудної клітини;

— забезпечити постійний
нагляд за постраждалим до
приїзду екстреної (швидкої)
медичної допомоги.

Микола ГЛАДІЧ,
технічний інспектор праці

ЦК Атомпрофспілки

Регіональний фести-
валь-конкурс «Аніматор-шоу»

проводиться з 2017 року з
метою впровадження інно-

ваційних форм дозвіллє-
вої діяльності, обміну про-
фесійним досвідом, нала-
годження творчих зв’язків
між колективами регіону та,
що найголовніше, щороку
майстри розваг Рівненщини
змагаються за звання кра-
щих у гуморі, різноманітності
задіяних персонажів-веду-
чих та організації забав. 

Цього року дводенна
програма фестивалю була
доволі насиченою: передба-
чала малюнок на асфальті,
атракціони, розваги, майс-
тер-класи, бодіарт, роботу
ярмарку та кількох оригі-
нальних фотозон. Дійство
відбувалося на трьох локаці-
ях — Палац культури РАЕС,
прилегла до нього терито-
рія та паркова зона міста.
Розважальні програми за
участю аніматорів фесту
проходили у форматі від-
критого діалогу між гляда-
чами та ведучими. Незмін-
ним хедлайнером заходу
став Василь Сав’юк — актор,

гуморист, фокусник-ілю-
зіоніст Рівненського акаде-
мічного обласного театру
ляльок. 

Під час заключного га-
ла-концерту публіку роз-
важали захопливі танцю-
вальні та вокальні номери
від творчих гуртків Палацу
культури РАЕС та таланови-
тих вихованців Вараського
міського центру комплекс-
ної реабілітації для осіб з
інвалідністю.

У результаті колектива-
ми-переможцями ІV регіо-
нального фестивалю-кон-
курсу «Аніматор шоу 2021»
стали аніматори Палацу
культури РАЕС: анімаційна
група «Fun&Happy», друге
місце здобула аніматор-сту-
дія Володимирецького бу-
динку культури «Розважай-
лик» і третє місце посіла
аніматор з м. Дубно Зоя
Новосад, яка виборола пер-
шість у номінації «кращий
аніматор фестивалю».

Юлія КУЛАЄВА

У місті-супутнику Рівненської АЕС відбувся ІV ре-
гіональний фестиваль-конкурс «Аніматор шоу 2021».
У цьогорічному фестивалі взяли участь аніматори міст
Вараша, Дубна та смт Володимирець. Організаторами
заходу є Палац культури Рівненської АЕС за підтримки
первинної профспілкової організації електростанції,
ГО «Культурний центр», департаменту культури, туриз-
му, молоді та спорту виконкому Вараської міської
ради.

Домедична допомога потопаючому
Спека, що панує в Україні, змушує людей шукати при-

хистку біля води, а будь-яка водойма, особливо не облад-
нана для купання, становить смертельну загрозу. На жаль,
статистика загиблих на воді, що її надає Державна служба
з надзвичайних ситуацій цього літа, особливо моторошна.
А це свідчить про легковажність громадян у питаннях влас-
ної безпеки під час перебування на водоймах.
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